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ADJEKTIVETS FORMER 
 

 
På norsk tar adjektivet form etter substantivet eller pronomenet som det 
beskriver. De fleste adjektivene har tre former: maskulin/feminin, nøytrum og 
plural. Adjektivene bøyes også i ubestemt og bestemt form. 
 
 
Ubestemt form 
Adjektivet har disse formene når det er foran et substantiv i ubestemt form: 
 

Maskulin Feminin Nøytrum Plural 

en stor gutt. ei stor jente. et stort hus store kaker 

 
Noen ganger står adjektivet etter substantivet, spesielt når vi har verbene å 
være eller å bli. Substantivet kan være i bestemt eller ubestemt form, men 
adjektivet må stå i ubestemt form. 
 

Maskulin Feminin Nøytrum Plural 

En gutt er stor. 
Gutten er stor. 

Ei jente er stor. 
Jenta er stor. 

Et hus er stort. 
Huset er stort. 

Tre kaker er store. 
Kakene er store. 

 
Vi har noen kategorier med adjektiv som har spesielle former i ubestemt form. 
Dette er ikke irregulære adjektiv, men regler som vi kan generalisere for 
mange adjektiv. 
 
Adjektiv på –el, –er og –en har kontraksjon i flertall: 
 
 en gammel mann – gamle menn 
 ei vakker jente – vakre jenter 
 ei åpen dør – åpne dører 
 
Korte adjektiv som slutter på vokal har –tt i nøytrum: 
 
 et nytt hus 
 et blått skap 
 
Adjektiv som slutter på –ig har ikke –t i nøytrum: 
 
 et hyggelig selskap 
 et viktig møte 
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Adjektiv som slutter på konsonant + t får ikke ekstra –t i nøytrum: 
 
 et svart belte 
 et trist barn 
 
Adjektiv som slutter på –e er like i alle formene: 
 
 en moderne film – ei moderne bok – et moderne hus – moderne aviser 
 
 
Nasjonaliteter på –sk og lange adjektiv på –sk har ikke –t i nøytrum: 
 
 et norsk menneske 
 et fransk språk 
 et praktisk svar 
 et utenlandsk brev 
 
Disse adjektivene er irregulære: 
 

 Maskulin Feminin Nøytrum Plural 

bra en bra film ei bra bok et bra program bra filmer 

glad en glad gutt ei glad jente et glad barn glade foreldre 

liten en liten gutt ei lita jente et lite barn små byer 

 
 
Bestemt form 
Adjektivet må ha en artikkel når det står foran et substantiv i bestemt form. 
Substantivets kjønn og tall bestemmer hvilken artikkel vi skal ha. 
 
Vi bruker alltid plural av adjektivet foran substantiv i bestemt form.  
 
Maskulin Feminin Nøytrum Plural 

den store gutten den store jenta det store huset de store kakene 

  
Adjektivet liten har spesielle former i bestemt form: 
 
 den lille gutten – den lille jenta – det lille huset – de små kakene 
 
 
Adjektiv sammen med possessivt pronomen 
Possessivt pronomen kan stå foran eller etter substantivet på norsk. Det har 
også konsekvenser for adjektivet hvilken struktur vi velger. 
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Når det possessive ponomenet står etter substantivet, må substantivet være i 
bestemt form. Derfor må også adjektivet være i bestemt form og ha artikkel: 
 
 Jeg liker den nye bilen min. 
 De flytter inn i det nye huset sitt. 
 
Når pronomenet står foran substantivet, står adjektivet mellom pronomenet 
og substantivet. Adjektivet står alltid i bestemt form, men uten artikkel i denne 
strukturen: 
 
 Jeg liker min nye bil. 
 De flytter inn i sitt nye hus. 
 
Denne formen er mer formell. Derfor er det vanligst å ha substantivet først: 
den nye bilen min. 


